

Myanmar(Burma)

လေးစားအပ်ပါသော စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာပညာရှင်သို့၊

ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကတော့ ပတ်သက်ပြီး မေးစရာကိစ္စရှိပါသည်။ ၎င်းသည်ကိုယ်ခန္ဓာနှင့် တကွအကြောအချဉ်များနှင့် ပတ်သက်သည့် ဝေဒနာပေါင်းများစွာကိုခံစားနေရသည်မှာ ဝန်ခံနိုင်စွမ်းမရှိတော့ပါ။ ကိုယ်ခန္ဓာနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိုက်ခဲနာကျင်မှုကို တနေရာမှတနေရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပြီး အဆက်မပြတ်ခံစားရလျက်ရှိပါသည်။ ခြေထောက်များ၊ အရိုးအဆစ်များ၊ ဦးခေါင်း၊ ခါးနှင့် လက်များထဲတွင် ကိုက်ခဲနာကျင်ပါသည်။ ၎င်းတွင် အမြဲတမ်းအစာစားပြီးတိုင်း အစာမကြေသည့် အနောက်အယုတ်မျိုး၊ ခက်ခဲသည့် လေနှင့် ပတ်သက်သည့် ရောဂါမျိုး၊ ဝမ်းဗိုက်နာခြင်းနှင့် တခါတရံပျို့အံလိုသကဲ့သို့ လည်းဖြစ်တတ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့နှင့် အခြားသူများကို ပြောမထွက်သည့် လျှို့ဝှက်ဝေဒနာလက္ခဏာများလည်း ၎င်းတွင် ရှိပါသည်။ မူးဝေခြင်း၊ အမြင်အာရုံတွင် အနောက်အယုတ်ဖြစ်ခြင်းနှင့် တခါတရံအကြားအာရုံတွင် အနောက်အယုတ်ဖြစ်ခြင်း၊ သို့မဟုတ် ဥပမာအားဖြင့် တကိုယ်လုံးထုံကြည့်သကဲ့သို့ တခါတခါ ဖြစ်တတ်ပါသည်။ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်က ဖင်လန်နိုင်ငံတွင် စစ်ဆေးမှုများစွာနှင့် အမျိုးမျိုးသော ဓာတ်မှန်ရိုက်ခြင်းများနှင့် ၎င်းစစ်ဆေးမှုများထဲတွင် သွေးစစ်ခြင်းသည်လည်း တမျိုးအပါအဝင်ဖြစ်ပါသည်။ မည်သည့်ထူးခြားချက်များကို မှရှာဖွေတွေ့ရှိရခြင်းမရှိပဲ စစ်ထားသည့် သွေးအဖြေများမှာလည်း ကောင်းမွန်သည်ဟု ဆရာဝန်များက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထိုနည်းတူစွာ သွေးတိုးနှုန်းနှင့် ကိုလက်စထရော့ကို မှာလည်း ကောင်းမွန်ပြီး ရိုက်ထားသည့် ဓာတ်မှန်များ၏ အဖြေများမှာလည်း သာမန်သာဖြစ်ကြပါသည်။ စိတ်ပျော်နေသည့် အခါ ဖြစ်စေ၊ စိတ်မပျော်သည့် အခါ ဖြစ်စေ၊ ၎င်းအနေနှင့် ဤဝေဒနာများကို ငြီးတွားလျက်ရှိပါသည်။ ၎င်းကဲ့သို့ ဆရာဝန်များထံသွားနိုင်သည့် လူမျိုးကို ကျွန်ုပ်တို့အနေနှင့် မသိကျွမ်းဘူးပဲ။ ၎င်းကိုယ်ကို ၎င်းချစ်သူသည် ဟုခံစားရပြီး လုပ်ဆောင်သင့်သည့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို အမြဲတမ်း ထမ်းဆောင်နိုင်စွမ်းအားမရှိပဲ ဤအနောက်အယုတ်များနှင့် ခံစားရချက်များထဲ၌သာ မြှုပ်နှံလျက်ရှိပါသည်။ အချို့မိသားစုဝင် အနေနှင့် တခါတခါ ၎င်းကို အနည်းငယ်စိတ်ပျက်လာပြီဖြစ်ပါသည်။ ယွင်ကနေထိုင်ခဲ့သည့် ပင်ရင်းနိုင်ငံတွင် ဤဝေဒနာများကို ကုသရာ၌ ဆေး၏ အကူအညီဖြင့် မပျောက်ကင်းခဲ့သောကြောင့် ရိုးရာဖြင့် ကုသသူထံသို့ လည်း သွားရောက်ခဲ့ပါသည်။ တခါက ၎င်းအနေနှင့် အလဟဿခွဲစိတ်ခြင်းကို ခံခဲ့ရပါသည်။ အကိုက်အခဲပျောက်ဆေးများကိုလည်း အချို့ဆေးဆိုင်ရှိသို့ လှောင်ခန်းများကုန်သည်အထိလည်း စားခဲ့သည်မှာ သေချာသလောက်ဖြစ်ပါသည်။ ဆေးပညာအနေနှင့် ၎င်းတွင် မည်သည့် အနာအဆာမျိုးကိုမျှ မည်သည့် နိုင်ငံကမှ ရှာဖွေ၍မတွေ့နိုင်ခြင်းမှာ ဤကဲ့သို့ သောအနောက်အယုတ် ဝေဒနာမျိုးမှာ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြဿနာများဖြစ်နိုင်ပါသလားဟု မေးလိုပါသည်။

ဆွေမျိုးတော်စပ်သူ။

မေးသူ သို့ ရှင့်၊

၎င်း၏ ကိုယ်ခန္ဓာနှင့် ပတ်သက်ပြီး မည်သည့် အပြစ်အနာအဆာ၊ သို့မဟုတ် ပြောမပြန်နိုင်လောက်အောင် များပြားသည့် ရောဂါလက္ခဏာများကို ဖန်တီးဖြစ်ပေါ်စေသည့် အကြောင်းအရာကို အမှန်တကယ် ရှာဖွေ၍မတွေ့ပါ။ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြောင့်ဖြစ်သည်ဟုလည်း ပြောနိုင်ပါသည်။ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အနောက်အယုတ်များကြောင့် ကိုယ်ခန္ဓာတွင် သာဖြစ်ပေါ်သည့် ဝေဒနာလက္ခဏာများ၊ များစွာရှိပါသည်။ ၎င်းတို့ အထဲတွင် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ (Somatisaationhäiriö) ခေါ် ရောဂါမှာ တခုအပါအဝင်ဖြစ်ပါသည်။ ရောဂါဝေဒနာများ၏ လက္ခဏာမှာ သဘာဝအားဖြင့် ကိုယ်ခန္ဓာနှင့် သာသက်ဆိုင်သောကြောင့် ဝေဒနာရှင်များအနေနှင့် အများအားဖြင့် ခန္ဓာကိုယ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကုသသော ဆရာဝန်များထံသို့ သွားရောက်ပြီး ၎င်းတို့ ခံစားရသည့် ဝေဒနာများကို ငြီးငြူပြီး စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများကို တောင်းခံကြပါသည်။ ၎င်းတို့ အနေနှင့် ၎င်းတို့၏ ပြဿနာမှာ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြစ်သည်ဆိုသည်ကို လက္ခဏာရန် ခဲယဉ်းပါသည်။ ဆရာဝန်များဖက်မှလည်း ကြည့်မည်ဆိုပါက ဤကဲ့သို့ သောပုဂ္ဂိုလ်များကို စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပညာရှင်များထံမှ အကူအညီတောင်းရန် အကြံပြုမည်ဆိုပါက ၎င်းတို့ အနေနှင့် စော်ကားသည်ဟု ပြင်းထန်စွာ မခံစားရစေရန် မှာကြီးမားသော ပြဿနာဖြစ်ပါသည်။

စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အနောက်အယုတ်ဖြစ်ရသည့် အကြောင်းရင်းကို မပြောနိုင်ပါ။ ဤအနောက်အယုတ်မျိုးကို ခံစားရသည့် ဝေဒနာရှင်အနေနှင့် သဘာဝအားဖြင့် ပြင်းထန်စွာ ခံစားရပြီး ၎င်း၏ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုစွမ်းအားကို ဆုတ်ယုတ်စေပါသည်။ အနောက်အယုတ် ဝေဒနာကို ခံစားရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်သည် ရောဂါဝေဒနာကို ဟန်ဆောင်မှုပြုလုပ်နေခြင်းမဟုတ်သကဲ့သို့၊ ရောဂါဝေဒနာလက္ခဏာများကိုလည်း စိတ်စွမ်းအားဖြင့် ထိမ်းချုပ်နိုင်ခြင်းမရှိကြောင်းကို နားလည်ရမည်မှာ အရေးကြီးပါသည်။

ဤကဲ့သို့ ကိုယ်ခန္ဓာတွင် ဖြစ်ပေါ်သော ရောဂါဝေဒနာလက္ခဏာကဲ့သို့ သောစိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အနောက်အယုတ်မျိုးအတွက် သေချာစွာ သပ်မှတ်ထားသည့် ကုသမှုမျိုးမရှိပေ။ အများအားဖြင့် ဆရာဝန်နှင့် ကောင်းစွာ အဆက်အသွယ်ရှိခြင်းသည် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော အရာဖြစ်ပါသည်။ ဝေဒနာရှင်အား ဤရောဂါလက္ခဏာများနှင့် အတူအသက်ရှင်တတ်ရန် သင်ပေးပြီး ဆရာဝန်အနေနှင့် သင့်တော်သည့် ဆေးကို ခန့်မှန်းပေး၍ စားသုံးစေခြင်းအားဖြင့် ၎င်းဝေဒနာလက္ခဏာများကို လျော့ပါးစေပါသည်။ တခါတရံ ဆရာဝန်ဖြင့် ဆွေးနွေးခြင်းဖြင့်လည်း အမျိုးမျိုးသော လူမှုရေးဆိုင်ရာများ၊ သို့မဟုတ် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာများကြောင့် ယွှားခံစားနေရသည့် ဝေဒနာလက္ခဏာများကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ကြောင်း ဝေဒနာရှင်အနေနှင့် သိခွင့်ရရန် အတွက် အထောက်အကူပြုပါသည်။ ဝေဒနာရှင်၏ ရောဂါလက္ခဏာများစတင်ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းသည် မိသားစုကြိုတွေ့ခဲ့ရသော အခက်အခဲများကြောင့် ဖြစ်သည်ဆိုပါက ကုသရာတွင် ဝေဒနာရှင်၏ မိသားစုဝင်များကိုလည်း ကြီးစားပြီး တွေ့ဆုံနိုင်ရန် အရေးကြီးပါသည်။